
Svaki Srbin u dijaspori potencijalni lobista
nedelja, 03. januar 2021.

Naši sunarodnici van Srbije su jedan od velikih potencijala koji država do sada nije prepoznala
na pravi način i zato je potreban drugačiji pristup pitanju - kako da ojačamo našu dijasporu i
iskoristimo dobru volju ljudi koji su potencijalni lobisti za interese Srbije i srpskog naroda, kaže
ministar spoljnih poslova Nikola Selaković.  

„Kada pričamo o Srbima u dijaspori, i posebno u regionu, to je jedna prilično zaparložena
poljana, na kojoj je potrebno raditi mnogo i u kojoj ne može mnogo toga odjednom učinjenog i
da se vidi", konstatuje Selaković u intervjuu za Tanjug.

On ističe da i imenovanje direktora Uprave za saradnju sa Srbima u dijaspori i regionu prvi put
posle gotovo sedam godina otkako je uprava formirana u okviru Ministarstva spoljnih poslova,
govori da je to jedan od prioriteta delovanja ministarstva na čijem je čelu.
          

{youtube}UcIQ6w_6YAs{/youtube}

    
      Selaković napominje da se trenutno uveliko radi na formiranju plana kako da dijaspora
postane vidljivija i van granica Srbije i u samoj matici.

„Svaki čovek u dijaspori je potrencijalni lobista za interese naše zemlje i naroda i treba da
nađemo pravi način da to iskoristimo", naveo je on.

Da može mnogo da se uradi na tom planu, Selaković ilustruje podatkom da samo u Švajcarskoj,
u 24 grada postoje srpska kulturno-umetnička društva, što je više od 3.000 mladih ljudi koji se
okupljaju zarad očuvanja naše tradicije, kulture, srpskog jezika i istorije.

„Ako su u 24 grada bili u stanju da organizuju takva društva, to govori o entuzijazmu ljudi. Koliki
entuzijazam, energija, ljubav postoji kod tih ljudi. Dajte da vidimo kako da pomognemo i da
iskoristimo tu dobru volju i potencijal kod tih ljudi", ukazuje ministar.
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Navodi i primer jedne iseljeničke porodice u Kanadi, Varaklić iz jugozapadne Srbije, koja svake
godine za decu u Raškoj oblasti pošalje božićne paketiće. Oni su, dodaje, do sada samo za te
potrebe dali stotine hiljada dolara nevladinim organizacijama, ali ih mi ovde, kaže, ne vidimo.

„Ne vidi država, a to su ljudi koji su uspeli radom u jednoj dalekoj zemlji, kao uspešni privrednici,
koji mogu da budu ozbiljni lobisti za Srbiju, za srpske interese, neko ko nas predstavlja na
najbolji mogući način", rekao je Selaković.

Selaković skreće pažnju i na to da je na čelu Uprave za saradnju sa Srbima u dijaspori i regionu
Arno Gujon, kako kaže, čovek izvanredne energije, velike ljubavi prema srpskom narodu, koju
je pokazivao u delovanju prema Srbima na KiM, tamo gde su bili ozbiljno ugroženi.

„Time je pokazao i dao primer mnogim našim sunarodnicima šta može pojedinac da uradi. A,
kada taj pojedinac energiju, entuzijazam, ljubav prema ljudima, prenese na delovanje u okviru
državnog sistema, mislim da su se stvorili preduslovi da se u takvom delovanju rađaju dobri
rezultati", rekao je Selaković.

Izvor: Tanjug
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